
Rada Miejska w Grójcu 

Radni - Sesja 

Protokół nr 67/2023 

LXVII Sesja w dniu 30 października 2023  

Obrady rozpoczęto 30 października 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:29 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jerzy Antoniewicz 

2. Karol Biedrzycki 

3. Janusz Dulemba 

4. Henryk Feliksiak 

5. Mirosław Gałka 

6. Tomasz Justyński 

7. Jerzy Kasica 

8. Ryszard Krzyżanowski 

9. Anna Lubowiecka 

10. Daniel Marcinkowski 

11. Małgorzata Molenda 

12. Artur Moskal 

13. Weronika Piwarska 

14. Dariusz Prykiel 

15. Adam Siennicki 

16. Grzegorz Stolarek 

17. Jacek Stolarski 

18. Artur Szlis 

19. Małgorzata Szymańczak 

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik 

21. Krzysztof Woźniak 

Oraz m.in. 

Burmistrz – Pan Dariusz Gwiazda 

Z-ca Burmistrza – Pan Jarosław Rupiewicz 

Skarbnik Gminy – Pani Mariola Komorowska 

 

 Ad.1. Otwarcie Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Karol Biedrzycki otworzył 67 Sesję Rady Miejskiej w 



Grójcu. Przywitał wszystkich bardzo serdecznie i  poprosił o powstanie i uczczenie minutą 

ciszy pamięć zmarłej  byłej Pani sołtys wsi Duży Dół , pani Władysławy Orłowskiej. 

Następnie poprosił o sprawdzenie kworum.   W obradach uczestniczy 21 radnych, obrady są 

prawomocne. 

 poinformował, że sesja jest transmitowana, klauzula jest umieszczona na drzwiach 

wejściowych i  

 

 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Otrzymaliśmy porządek obrad. Zapytał czy do przedstawionego porządku obrad są uwagi. 

Uwagi zgłasza Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda. Bardzo proszę. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Dzień dobry Państwu. Chciałbym wprowadzić do porządku 

obrad  następujące uchwały: 

H. Uchwała  w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na obszarze Gminy Grójec. 

 I. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i 

Kanalizacji w Grójcu sp. z o. o. na lata 2023-2028 

J.  Uchwała w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji 

określonego w studium wykonalności przedsięwzięcia pn. "Modernizacja gospodarki wodno-

ściekowej w gminie Grójec - etap II" przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu   

     Spółka z o. o. oraz akceptacji założonych w nim planów taryfowych wraz z ewentualną 

wieloletnią prognozą dopłat do taryf. 

Głosowanie: 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad uchwały pod literką H, w sprawie zasad udzielania i 

rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze Gminy Grójec..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Artur Moskal, Małgorzata Szymańczak 

 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad uchwały pod literką I, w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu sp. z 

o.o. na lata 2023-2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad uchwały pod literką J, w sprawie złożenia wniosku o 

dofinansowanie i przyjęcia do realizacji określonego w studium wykonalności 

przedsięwzięcia pn. "Modernizacja gospodarki wodno-ściekowej w gminie Grójec - etap II 

przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu Spółka z o.o. oraz akceptacji złożonych w 

nim planów taryfowych wraz z ewentualną wieloletnia prognozą dopłat do taryf..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-

Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Szymańczak 

 

 

 

 

Ad.3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

 

 

Przewodniczący RM Pan Karol Biedrzycki: Przejdźmy do kolejnych projektów uchwał. Pod 

literką A mamy uchwałę zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023. 

Bardzo proszę Pani Skarbnik 

 

A Uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariola Komorowska 

 

Skarbnik Gminy Pani Mariola Komorowska: Dzień dobry Państwu. Do projektu uchwały 

budżetowej, który był Państwu przekazany, zostały wprowadzone trzy autopoprawki. 

Pierwsza autopoprawka była omówiona na komisjach RM , to zwiększenie w 2023 r środków 

na rozbudowę Publicznej Szkoły Podstawowej  Nr 1 w Grójcu o kwotę 1 mln złotych. Druga 

autopoprawka to jest bardziej poprawiona kwota, która jest w uchwale. Mianowicie macie 

Państwo w uchwale, po stronie dochodów i wydatków, środki z nagród, jakie uzyskały dwa 

sołectwa, Bikówek i Pabierowice, ale kwota była tylko 8000 zł, a oba  sołectwa uzyskały 

ogółem  9000zł. Także kwota poprawiona jest z 8 tysięcy na  9 tyś, zarówno po stronie 

dochodów jak i wydatków. Trzecia i ostatnia autopoprawka, dotyczy złożonego w piątek, 

przez Powiatową Komendę Państwowej Straży Pożarnej wniosku o zmianę przeznaczenia 

części środków jakie RM zabezpieczyła w budżecie na wymianę bram garażowych. 

Mianowicie część tej  kwoty - 10 925 zł, która powstała jako oszczędność przy tym zadaniu. I 

prośba jest taka, by RM zezwoliła  na zmianę przeznaczenia dla tej kwoty na wymianę drzwi 

zewnętrznych i wewnętrznych w budynku komendy.  

I to są te trzy autopoprawki. Czyli ogólna  kwota w uchwale nie ulega zmianie. Jedynie kwota 

10 925 zł na wniosek Komendy PSP  uległaby zmianie przeznaczenia tj. z wymiany bram 

garażowych na wymianę drzwi zewnętrznych i wewnętrznych w budynku komendy. 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM podziękował Pani Skarbnik i zapytał czy do przedstawionej uchwały są 

jakieś pytania ze strony Państwa Radnych? 



Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (1) 

Weronika Piwarska 

Uchwała nr LXVII/642/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2036. 

Skarbnik Gminy –Pani Mariola Komorowska: Do tej uchwały w formie autopoprawki zostało 

wprowadzone jedno przedsięwzięcie, które było omówione na komisjach RM, a mianowicie: 

rozbudowa PSP Nr 1 w Grójcu o salę gimnastyczną i część dydaktyczną wraz z niezbędną 

infrastrukturą. Dla tego przedsięwzięcia, łączne nakłady wynoszą 24 430 000 zł. Nastąpiło 

zwiększenie o 1 300 000 zł. Okres realizacji został wydłużony o jeden rok, czyli lata 2018 -

2024. Limit na rok 2023 - 18 493 027, 63 zł, wzrost o 1 ml złotych i  limit na rok 2024 – 

300 000 zł. 

Pani Mariola Komorowska odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jakieś pytania do 

tego projektu uchwały? Jeżeli nie ma pytań przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2023-2036..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

PRZECIW (1) 



Weronika Piwarska 

 

Uchwała nr LXVII/643/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

C uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy i Miasta Grójec z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Daria Bobrowska-Wachniewska 

 

Przewodniczący Rady : Bardzo proszę Pani Daria Bobrowska – Wachniewska. 

Pani Daria Bobrowska – Wachniewska odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jakieś pytania do 

tego projektu uchwały? Nie ma pytań przechodzimy  więc do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy i Miasta Grójec z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

 

Uchwała nr LXVII/644/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

D ustalenia warunków oraz trybu postępowania o udzielenie dotacji w zakresie 



wspierania rozwoju sportu podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Daria Bobrowska-Wachniewska 

 

Przewodniczący Rady : Bardzo proszę Pani Daria Bobrowska – Wachniewska. 

Pani Daria Bobrowska – Wachniewska  spytała, czy ma odczytać cały projekt uchwały, bo 

jest bardzo długa. 

Pan Przewodniczący RM poprosił o odczytanie całej uchwały. 

Pani Naczelnik odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jakieś pytania do 

tego projektu uchwały? Nie ma pytań przechodzimy  więc do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia warunków oraz trybu postępowania o udzielenie dotacji w zakresie wspierania 

rozwoju sportu podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, 

Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

 

Uchwała nr LXVII/645/2023 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

E wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Grójcu na kadencję 2024-2027. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

-Radny Ryszard Krzyżanowski 

Przewodniczący Rady: Przejdziemy teraz do całej procedury, oddam głos Panu 

Przewodniczącemu  Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sadów 

powszechnych, Ryszardowi Krzyżanowskiemu. Będziemy musieli Szanowni Państwo, w 

głosowaniu tajnym wybrać ławnika. Mamy jedną kandydaturę, przekazuję głos. 

Przewodniczący Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Radny Ryszard 

Krzyżanowski: Szanowni Państwo w dniu 23 października 2023r, zebrał się Zespół ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych, w składzie : 

Przewodniczący - Ryszard Krzyżanowski ;  Zastępca Przewodniczącego - Pani Weronika 

Piwarska;  Członkowie Zespołu: Pan Janusz Dulemba, Pan Henryk Feliksiak i Pani 



Małgorzata Molenda. Zespół musi przeprowadzić wybór ławników w formie tajnego 

głosowania. Komisja skrutacyjna w składzie: Przewodniczący - Ryszard Krzyżanowski ;  

Zastępca Przewodniczącego - Pani Weronika Piwarska i Pan Henryk Feliksiak – Członek.  

Pan Ryszard Krzyżanowski odczytał zasady głosowania. Po odczytaniu zasad, zaprosił 

członków Komisji Skrutacyjnej do przygotowania głosowania. 

Pan Karol Biedrzycki zarządził  pięciominutową przerwę. 

Pan Ryszard Krzyżanowski odczytał protokół z tajnego głosowania na ławników. 

Przewodniczący Karol Biedrzycki odczytał uchwałę w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego w Grójcu na kadencję 2024-2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Grójcu na kadencję 2024-2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

PRZECIW (1) 

Małgorzata Szymańczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Artur Moskal 

 

Uchwała nr LXVII/646/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

F pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu. 

 

Przewodniczący RM  Pan Karol Biedrzycki odczytał uchwałę w sprawie pozostawienia 

zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu. 

 

Głosowano w sprawie: 

pozostawienia zgłoszenia kandydata na ławnika bez dalszego biegu..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Artur Moskal, Małgorzata Szymańczak 

 

Uchwała nr LXVII/647/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

G wyrażenia sprzeciwu wobec planowanej realizacji budowy stacji bazowej i masztu 

telekomunikacyjnego w Kobylinie. 

 

Przewodniczący RM Pan Karol Biedrzycki odczytał uchwałę w sprawie wyrażenia sprzeciwu 

wobec planowanej realizacji budowy stacji bazowej i masztu telekomunikacyjnego w 

Kobylinie. 

Po przeczytaniu uchwały, Pan Przewodniczący Karol Biedrzycki oddał głos mieszkańcom 

przybyłym na sesję Rady Miejskiej w tej sprawie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Pan Artur Zagdański  - mieszkaniec Kobylina 

Głos zabrał mieszkaniec Kobylina Pan Artur Zagdański, przedstawił stanowisko 

mieszkańców Kobylina w sprawie planowanej realizacji budowy stacji bazowej i masztu 

telekomunikacyjnego w Kobylinie. Poinformował, że złożono  w tej sprawie wnioski do 

Starostwa Powiatowego w Grójcu oraz do Urzędu Gminy i Miasta w Grójcu. Pod sprzeciwem 

podpisało się 160 mieszkańców, ale podpisy są nadal zbierane. Pan Zagdański poprosił , by 

radni poparli protest poprzez podjęcie  uchwały  wyrażającej sprzeciw wobec planowanej 

inwestycji. 

 

Przewodniczący RM Pan Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy macie Państwo jakieś 

pytania do tego projektu uchwały? Nie ma pytań przechodzimy  więc do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia sprzeciwu wobec planowanej realizacji budowy stacji bazowej i masztu 

telekomunikacyjnego w Kobylinie..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Artur 



Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek 

Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka Wachulec-Kamienik, Krzysztof 

Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Lubowiecka, Małgorzata Molenda 

 

Uchwała nr LXVII/648/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

H w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na obszarze Gminy Grójec. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Daria Bobrowska-Wachniewska 

Pani Daria Bobrowska odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM spytał, czy są pytania do przedstawionej uchwały. Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze 

Gminy Grójec..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Stolarski 

 

Uchwała nr LXVII/649/2023 

Uchwała została podjęta. 

 

 

I w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu sp. z o. o. na lata 2023-2028 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Paweł Spława-Neyman 



Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – Pan Paweł Spława-Neyman odczytał projekt 

uchwały. 

 

 Przewodniczący Pan Karol Biedrzycki spytał czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociagów i Kanalizacji w 

Grójcu sp. z o. o. na lata 2023-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Dariusz Prykiel, Adam Siennicki, 

Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Małgorzata Szymańczak, Agnieszka 

Wachulec-Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Weronika Piwarska 

 

Uchwała nr LXVII/650/2023 

Uchwała została podjęta. Przewodniczący Pan Karol Biedrzycki spytał czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Pytań nie było. 

 

 

J w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji określonego w 

studium wykonalności przedsięwzięcia pn. "Modernizacja gospodarki wodno-ściekowej 

w gminie Grójec - etap II" przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu Spółka z o. 

o. oraz akceptacji założonych w nim planów taryfowych wraz z ewentualną wieloletnią 

prognozą dopłat do taryf. 

 

Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji – Pan Paweł Spława-Neyman odczytał projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Pan Karol Biedrzycki spytał czy są pytania do przedstawionego projektu 

uchwały. Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcia do realizacji określonego w 

studium wykonalności przedsięwzięcia pn. "Modernizacja gospodarki wodno-ściekowej w 

gminie Grójec - etap II" przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu Spółka z o. o. oraz 

akceptacji założonych w nim planów taryfowych wraz z ewentualną wieloletnią prognozą 

dopłat do taryf..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Janusz Dulemba, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, 

Tomasz Justyński, Jerzy Kasica, Ryszard Krzyżanowski, Anna Lubowiecka, Daniel 

Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur Moskal, Weronika Piwarska, Dariusz Prykiel, 

Adam Siennicki, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Artur Szlis, Agnieszka Wachulec-

Kamienik, Krzysztof Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Szymańczak 

 

Uchwała nr LXVII/651/2023 

Uchwała została podjeta. 

 

 

Ad.4. Informacja o złożonych wnioskach do budżetu Gminy Grójec na rok 2024. 

Przewodniczący  RM Pan Karol Biedrzycki spytał czy są jakieś uwagi do przedstawionych 

wniosków do budżetu Gminy Grójec na  rok  2024. Uwag nie było. 

 

 

 

Ad.5. Zapoznanie się z informacją o funkcjonowaniu placówek oświatowych gminy 

Grójec w nowym roku szkolnym 2023/2024. 

 

Przewodniczący RM Pan Karol Biedrzycki spytał czy są pytania do przedstawionej  na 

komisjach Rady Miejskiej informacji o funkcjonowaniu placówek oświatowych gminy 

Grójec. Pytań nie było. 

 

 

Ad.6. Zapoznanie się z informacją o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2022 

rok. 

 

Pan Karol Biedrzycki poinformował, że w tej sprawie są trzy pisma, skierowane do Rady 

Miejskiej w Grójcu. 

Pierwsze pismo do RM w Grójcu skierował Pan Burmistrz, jako organ upoważniony do 

analizy oświadczeń majątkowych, w którym informuje, że oświadczenia majątkowe za rok 

2022 złożone zostały w terminie, przez osoby do tego zobowiązane, zgodnie z  załączonym 

wykazem. Burmistrz po przeprowadzeniu analizy nie stwierdził w nich nieprawidłowości , 

oświadczenia są kompletne. 

 Drugie pismo do RM w Grójcu skierował Przewodniczący Rady Miejskiej również jako 

organ upoważniony do analizy oświadczeń majątkowych, w którym informuje, że 

oświadczenia majątkowe radnych za rok 2022 złożone zostały w terminie. Z wyjątkiem 

oświadczenia Pana Ryszarda Krzyżanowskiego, które wpłynęło po terminie. Po  

przeprowadzeniu analizy oświadczeń, nie stwierdził w nich nieprawidłowości, oświadczenia 

są kompletne. 



Trzecie pismo do RM w Grójcu skierował Wojewoda Mazowiecki jako organ upoważniony 

do analizy oświadczeń majątkowych, przedstawił wyniki analizy oświadczeń majątkowych 

Burmistrza Gminy i Miasta w  Grójcu i  Przewodniczącego Rady Miejskiej w Grójcu. 

Stwierdza, że obydwa oświadczenia są kompletne i nie ma do nich uwag. 

 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

Przewodniczący RM Pan Karol Biedrzycki spytał czy są pytania bądź uwagi do 

przedstawionego sprawozdania. Pytań i uwag nie było. 

 

 

Ad.8. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 

Przewodniczący RM poinformował, że w ostatnim czasie nie wpłynęły żadne interpelacji i 

zapytanie ze strony Radnych. 

 

Ad.9. Sprawy różne i wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział:  

- Ryszard Krzyżanowski 

- Weronika Piwarska (Ad Vocem) 

- Daniel Marcinkowski 

- Daniel Marcinkowski (Ad Vocem) 

- Daniel Marcinkowski (Ad Vocem) 

- Artur Szlis 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Artur Szlis (Ad Vocem) 

- Paweł Spława-Neyman 

- Henryk Feliksiak 

- Karol Biedrzycki 

- Artur Moskal 

- Jarosław Rupiewicz (Ad Vocem) 

- Artur Moskal (Ad Vocem) 

- Artur Moskal (Ad Vocem) 

- Dariusz Gwiazda 

- Jarosław Rupiewicz 

- Paweł Binkiewicz 

 

Pan Karol Biedrzycki udzielił głosu Panu Pawłowi Binkiewiczowi. 

Pan Paweł Binkiewicz  podziękował za udzielenie głosu i rozdał radnym dokumenty. 

Pierwsza sprawa, to zapytanie do Pana Burmistrza o Drzewo Niepodległości, które zostało 

wycięte przy Przedszkolu Nr 4. Drzewo było posadzone 5 lat temu.   

Co się stało z tym drzewem – symbolem, Panie Burmistrzu? 

Burmistrz – Pan Dariusz Gwiazda:  Dzień dobry. Jak Państwo wiecie teren jest objęty 

inwestycją pn.”Budowa Pierwszego Samorządowego Żłobka w Grójcu”. Teren budowy został 



przekazany Wykonawcy i to Wykonawca odpowiada za wszystkie roboty, prace i zjawiska 

jakie występują na tym terenie. I Gmina Grójec tylko kiedy będzie odbierała wybudowany 

żłobek i całe zagospodarowanie terenu, będzie wpłynąć na Wykonawcę i jego decyzje. 

Natomiast jeśli coś takiego zostało zrobione, to tak jak Panu Pawłowi pisałem w mediach 

społecznościowych, że należy taki wniosek do Starostwa, bo decyzje o wycince drzew na tym 

terenie wydawał Starosta. Nie będę tutaj wchodził w takie detale i szczegóły. 

Pan Paweł Bienkiewicz: Bardzo dziękuję. Czyli rozumiem, że wniosek do Starostwa to jest 

Pana oficjalne stanowisko, tak? 

Pan Burmistrz D. Gwiazda: To jest zgodnie z prawem. I należy przestrzegać takiej drogi 

prawnej. Natomiast, może skoro już tak jesteśmy przy samym żłobku, to chciałbym Państwa 

poinformować przy okazji, że drzewa znajdujące się na tym terenie też były objęte decyzją 

Starosty, zezwoleniem na wycinkę drzew, gdzie budowany jest obecnie żłobek. Tak czy 

inaczej, te drzewa i tak by uległy wycięciu z tego powodu, że nieopodal przedszkola mamy 

lądowisko. Żeby to lądowisko mogło funkcjonować, w 2019 roku dostaliśmy pierwszą 

informację, że w promieniu iluś tam metrów od lądowiska, musimy o 1/3 skrócić wysokość 

drzew znajdujących się między innymi na terenie parku miejskiego. Wycięcie, przycięcie 

takiego drzewa o 1/3, jego wzrostu, jakby skutkowało tym, że ścinamy całą koronę, a 

zostawiamy sam pień. Więc bez sensu było tylko przycinać te drzewa. I tak na terenie 

przedszkola zostały wycięte  piękne, dorodne i topole i inne gatunki drzew. Musieliśmy to 

zrobić, żeby lądowisko mogło funkcjonować. Wiadomo, że bez lądowiska, ani szpital, ani 

SOR nie mógłby funkcjonować. Były to wielomilionowe dotacje i byłoby trudno się oprzeć i 

wyrażać dezaprobatę na taki wniosek ze strony Starostwa i Powiatowego Centrum 

Medycznego. To jest jedna rzecz. Druga rzecz jest tez taka, że te wszystkie drzewa, które 

zostały wycięte, zgodnie z decyzją Starosty musza być nowe nasadzenia. Minimum jedno 

drzewo musi być posadzone na terenie działki, gdzie jest realizowana ta inwestycja. My tutaj 

zwracaliśmy się z prośbą o wskazanie innych miejsc takich nasadzeń. Bo kiedy gmina dawała 

zgodę dla PCM , na wycięcie drzew pod lądowisko, to w tych warunkach były wskazane 

krzewy, niekoniecznie drzewa. Bo jak wiemy tych drzew na terenie PCM nie posadzono, były 

posadzone natomiast inne rośliny i teren PCM jest bardzo rozległy. Natomiast tutaj 

dostaliśmy wskazanie, że na terenie działki musimy posadzić nowe drzewa o odpowiedniej 

średnicy pnia, takie drzewa dorodne i to będzie skutkowało tym, że naprawdę na tej działce 

gdzie jest przedszkole i żłobek, będzie brakowało miejsca na plac zabaw dla dzieci z 

przedszkola, czy na boisko. I będziemy prosili, żeby była inna decyzja i wskazanie innego  

miejsca. Natomiast co do właśnie tego Drzewa Niepodległości, takie drzewo rośnie na terenie 

PSP Nr 1, tego drzewa rośnie na terenie PSP Nr 1 nikt nie wyciął, bo ono nie kolidowało z 

budową, z rozbudową. Tutaj po przeprowadzonej inspekcji przeze mnie i przez pracownika, 

bo od razu w piątek tego feralnego dnia kiedy dowiedzieliśmy się, że jeden z pracowników 

wyciął to drzewo, udaliśmy się na plac budowy, wszyscy rozłożyli ręce z pracowników tej 

firmy. No trudno stało się. Zobowiązali się do posadzenia nowego drzewa i takie nowe 

drzewo, tej samej wielkości, zostało przywiezione na teren przedszkola i w ubiegłym 

tygodniu zostało posadzone, włącznie z tym kamieniem. I myślę, że po oddaniu całej 

inwestycji, dzieci z przedszkola będą mogły pięknie użytkować ten teren przy  żłobku i przy 

przedszkolu. I tak z PSP  Nr 1, było wielkie larum, że chcemy zniszczyć skwerek i chcemy 

zniszczyć skwerek w mieście. Dzisiaj ten teren wygląda dużo ładniej moim zdaniem, niż 

wyglądał  przed remontem. I to mi przyznają i pracownicy szkoły i  rodzice. I myślę, że ten 

teren przy żłobku będzie też w taki sposób uszanowany i będzie wyglądał pięknie. 

Poczekajmy jeszcze chwilę do zakończenia inwestycji i będzie dobrze. Natomiast, to co zrobił 

pracownik tej firmy, jeśli to drzewo tak wyciął, w takiej sytuacji, gdzie dzieci były jeszcze w 



przedszkolu, to naprawdę zakrawa… nie chcę użyć złego słowa, takiego uznawanego za 

obelżywe. Dziękuję. 

Pan Paweł Bienkiewicz: Skandal to był panie Burmistrzu Drogi. Ja bym chciał prosić Pana o 

taką oficjalne stanowisko, ponieważ ten pracownik, z tego co się dowiedziałem, złamał art. 49 

Kodeksu Wykroczeń, Art. 137 Kodeksu Karnego. Panie Burmistrzy ja się tym zajmuję 

dlatego, że moi koledzy, mieszkańcy Grójca, oburzyli się na to. Proszę zobaczyć, Pan mówił 

że to drzewo zostało wycięte przy PSP Nr 1, również w Lesznowoli drzewo zostało wycięte 

pod inwestycję. O tym doniosły mi mieszkanki Lesznowoli, moje koleżanki. Tego drzewa 

również nie ma. 

Pan Burmistrz D. Gwiazda: Jest przesadzone, Pan dobrze popatrzy, to drzewo w Lesznowoli  

jest przesadzone. Albo Pan nie pytał u źródła, tylko u swoich koleżanek. 

Pan Paweł Bienkiewicz: Pan o tym na FB nie pisał, a jeżeli jesteśmy przy FB, ja mam takie 

pytanie jako człowiek młody, który na tym FB się porusza, czy stanowisko, które Pan 

prezentuje na FB jest Pana oficjalnym stanowiskiem i od razu, czy to Pan pisze te komentarze 

i usuwa? 

Pan Burmistrz D. Gwiazda: Nie usuwam. Ja piszę osobiście te komentarze i nie będę 

komentował na FB i wstawiał oficjalnych… Jestem na FB tylko po to, żeby rozmawiać z 

mieszkańcami. Jeśli merytorycznie ze mną rozmawiają, to jak najbardziej rozmawiam, ale 

jeśli wdają się w taką dyskusję, która nic nie przynosi, no to dziękuję takim rozmówcom, 

przestaję odpowiadać, bo też momentami czuję się nękany. Natomiast  jeśli chodzi o 

Lesznowolę, to drzewko właśnie zostało posadzone w innym miejscu . I tutaj ten sam 

wykonawca, który buduje żłobek, buduje też szkołę w Lesznowoli, ale chyba inny gość tą piłą 

manewrował na terenie żłobka i pozwolił sobie na takie przestępstwo. 

Pan Paweł Bienkiewicz: Dziękuję, jeszcze chciałem powiedzieć, że kłamie Pan w tym 

momencie, bo na moim profilu pojawił się Pana komentarz, przepraszam, że nie cytuję go w 

tej chwili , bo szybko go Pan usunął, nie zdążyłem nawet panu odpisać, napisał Pan, że za 

pięć lat o tym Drzewie Niepodległości nikt nie będzie pamiętał. 

Pan Burmistrz D. Gwiazda: Sto drzew zostało posadzonych na 100-lecie nieodległości. Z tych 

stu drzew, co najmniej kilka jak nie więcej uległo uschnięciu, uległo przedawnieniu, są same 

kamienie na terenie miasta, o tym też donoszą mieszkańcy. Czy to z powodu mieszkańców, 

albo tych osób które je sadziły, bo wiemy że też była taka idea sadzenia tych drzew, że te 

osoby które je sadziły będą  jednocześnie pielęgnowały je i podlewały  i dobrze dbały o te 

drzewa. Niektóre z tych drzew zostały tak niefortunnie posadzone, że w przyszłości i tak będą 

musiały być usunięte jeśli przyjdzie czas na przebudowę. Podobny problem mamy z 

platanem, który znajduje się na terenie miasta przy urzędzie. Jak wiecie Państwo urząd nie ma 

windy, a urząd może  zgodnie miejscowym planem zagospodarowania może być 

rozbudowany tylko w tym skrzydle, w kierunku przedszkola, a tam właśnie znajduje się ten  

piękny platan.  Na 600-lecie, na ulicy Sienkiewicza posadziliśmy 20 platanów, a w parku 

posadziliśmy 23 lipy, które kiedyś gdy urosną będą musiały tez być przycinane, gdy urosną 

do wysokości 6 m.  

Pan Paweł Bienkiewicz: panie Burmistrzu proszę zobaczyć na zdjęciu stan tego parku. Mówi 

Pan, że jest zazieleniony, ale to nie pan sadził te drzewa, a Niemcy. 



Pan Burmistrz D. Gwiazda: jest pan w błędzie, bo to nie Niemcy, a zaborcy rosyjscy. Jeśli 

chodzi o stan parku to lada chwila zostanie przedstawiony plan funkcjonalno-użytkowy, na 

podstawie którego zostanie ogłoszony przetarg na przebudowę parku. Za konserwację parku 

odpowiada ZGK i proszę zgłosić si e do pani Dyrektor jeśli ma Pan uwagi. Ja oczywiście 

krytykę przyjmuję. Od dwóch lat mówimy o przebudowie i park oczywiście będzie 

przebudowany. 

Pan Paweł Bienkiewicz: On już dawno powinien być przebudowany Panie Burmistrzu. 

Pan Burmistrz D. Gwiazda: Dopiero teraz dostaliśmy dotację. 

 

Pan Paweł Bienkiewicz: Panie Burmistrzu i Państwo Radni, chciałbym Państwa bardzo 

poprosić o podjęcie uchwały, decyzji o budowie muzeum pamięci ziemi grójeckiej. 

Posiadamy wielu bohaterów. Mamy tez specjalistę od historii  ziemi grójeckiej, którym jest  

Pan Remigiusz Matyjas. Dziękuję. 

 

(Ad Vocem)  

Pan Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

temacie tych drzew? Podsumowując, wszyscy jesteśmy za tym, żeby miasto się rozwijało,  

aby były nowe inwestycje, ale nie takim kosztem. To drzewo mogło zostać przesadzone. 

Potrzebny jest większy nadzór nad firmami, które przeprowadzają inwestycje na naszym 

terenie. Pan Radny Ryszard Krzyżanowski chciał zabrać głos, proszę. 

 

(Ad Vocem) 

 Radny Ryszard Krzyżanowski: Panie Burmistrzu czy orientuje się Pan jaki był koszt 

przesadzenia drzewa w Lesznowoli? 

 

Burmistrz D. Gwiazda: Wykonawca zrobił to na własny koszt. 

(Ad Vocem) 

Radny Ryszard Krzyżanowski: No więc, jesteśmy gospodarzami, zakupiliśmy działkę pod 

budowę żłobka kilka  lat temu i uważam, że powinniśmy więcej uwagi przywiązywać do 

pilnowania naszych interesów. A to Drzewo Niepodległości to w naszym interesie. Raz, że 

pamięć, a dwa, że ustrój zielony.   

(Ad Vocem)  

Radna Weronika Piwarska: Panie Burmistrzu, niech pan nie wprowadza opinii publicznej w 

błąd. To nie jest tak, że wykonawca  mógł , albo nie mógł sobie przesadzić, albo wyciął , albo 

nie wyciął. Jest coś takiego jak przetarg, jest specyfikacja warunków zamówienia. I w opisie 

zamówienia i w umowie  jest wszystko dokładnie opisane. Jeśli wykonawca nie wywiązał się  

i nie przesadził tego drzewa , to są kary umowne. 

Burmistrz D. Gwiazda: Oczywiście, że jest to zapisane w umowie. Jest decyzja Starosty o 

wycince drzew pod tę inwestycję, tego drzewa nie ma w tej decyzji i wykonawca  bierze za ta 

całkowitą odpowiedzialność., 

Radny Daniel Marcinkowski: ma prośbę do Pana Burmistrza , żeby odniósł się do sprawy, 

którą za chwile poruszę. Sprawę poruszam już od 2019 r. Zgłosiła się do mnie Pani Sołtys wsi 

Kociszew, że 12 września br. ,złożyła do Pana pismo i do tej pory nie ma odpowiedzi, 



Pozwolę sobie je odczytać ( pan radny odczytał pismo w sprawie prośby o zakup działki przez 

gminę na potrzeby społeczności wiejskiej).  Dodam, że na tej wsi kończą się możliwości 

inwestowania funduszy sołeckich i ten pomysł mieszkańców na zakup działki byłby dobrym 

pomysłem. 

Burmistrz D. Gwiazda(Ad Vocem): Dziwie się czemu Pan Radny nie udał się do Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami w urzędzie i nie dowiedział się dlaczego to trwa pięć lat. Na 

terenie gminy mamy 41 sołectw. Po budowie świetlicy w Falęcinie, nagle wszyscy chcą mieć 

na swoim terenie świetlicę wiejską. Takie świetlice powstały w ramach Polskiego Ładu 

wybudowano w wielu gminach, ale one nie miały tak dużo sołectw jak my. Musimy mieć na 

to budżet, więc warto by było podjąć  taką uchwałę, że w przyszłym roku przeznaczamy na to 

pieniądze, a nie np. na budowę jakiejś drogi. Zwracaliśmy się do Rektora SGGW, że 

chcielibyśmy zakupić kawałek działki, tam gdzie mieszkańcy chcieliby wybudować świetlicę. 

Rektor w pierwszej odpowiedzi napisał, że cały teren SGGW, gdzie rośnie kukurydza jest 

wydzierżawiony, ktoś dostaje za to dopłaty i nie ma mowy o wydzierżawieniu jakiegoś 

kawałka ziemi. Po kolejnym piśmie mieszkańców do rektora, rektor zapytał nas, co 

zamierzamy zrobić z pasem zajętym pod służebność dla gminy, na przebieg kanalizacji 

sanitarnej  od Częstoniewa do Kociszewa. Właśnie tam gdzie  ta świetlica miałaby powstać, 

gdzie znajduje się przepompownia ścieków. W 2017 urząd zaprojektował  przebieg 

kanalizacji w tym miejscu i za tę służebność SGGW żąda zapłaty i corocznej dzierżawy. 

Jednocześnie w tym piśmie rektor odniósł się ponownie do sprawy tej działki., ale nie 

potwierdził w nim, że są zainteresowani, tylko odniósł się do tematu w taki sposób, że jakby 

jedno pismo drugiemu zaprzeczało.  Zapytał też co będzie dalej z  terenem w  Kociszewie i w 

ogóle z Gminą Grójec, jako, że Gmina Grójec jest objęta  budową CPK. 21 listopada 

wybieram się na uroczystość  do SGGW i mam nadzieję, że uda mi się wtedy porozmawiać z 

rektorem i  porozmawiać, czy jest możliwość zakupu tego kawałka działki w Kociszewie. 

Radny Daniel Marcinkowski (Ad Vocem): No mija się Pan trochę z prawdą. Chcę 

sprostować, bo ja nie mówiłem o żadnej świetlicy, tylko mieszkańcy proszą o teren. Jeśli 

chodzi o to, że uczelnia nie jest zainteresowana, to przeczytam Panu pismo, które Pani Sołtys 

dostała od uczelni.   ( Pan Radny Marcinkowski odczytał treść pisma). Z pisma wynika, że 

jest chęć zbycia tej działki, tylko jest kwestia dobrej woli burmistrza. Może trzeba by 

porozmawiać z mieszkańcami i osiągnąć jakieś porozumienie. Może z funduszu sołeckiego 

można by pokryć koszty zakupu tego terenu. Nie wiem ile taka działka może kosztować. To 

jest tylko kwestia Pana chęci załatwienia tej sprawy. 

Pan Karol Biedrzycki: Dziękuję. Może na tym spotkaniu uda się panu Burmistrzowi 

porozmawiać na ten temat i coś ustalić. 

Burmistrz D. Gwiazda: Rozmawiałem z Panią naczelnik, ma w tej sprawie przygotować 

pismo i wysłać do SGGW. Natomiast skutkuje to tym proszę  Państwa, że jeśli kupimy teren 

dla jednego sołectwa, pojawia się kolejne które tez będą chciały mieć działki . Myślę ,że jest 

to temat do dłuższej rozmowy. 

Radny Daniel Marcinkowski (Ad Vocem): Czy na tym spotkaniu  poruszy Pan ten temat, 

żeby pomóc mieszkańcom? 

Burmistrz D. Gwiazda: Zapytam, jak najbardziej. Jeśli oddadzą za złotówkę, to tak. Inne 

sołectwa też zwracały się do mnie z prośbą o zakup takiego gruntu dla nich, otrzymali 

odpowiedź negatywną.  Bo w momencie, gdy mamy problem z zakupem gruntu pod szkołę 

czy przedszkole, to może najpierw kupmy grunty na potrzeby gminy, a potem dla wszystkich 



sołectw. Uszeregujmy też najpierw, które sołectwa w pierwszej kolejności powinny być 

obsłużone, a potem działajmy. 

Pan Karol Biedrzycki: Dziękuję bardzo i bardzo proszę, Pan Artur Szlis. 

Radny Artur Szlis: Dziękuję. Chciałbym poruszyć dwie sprawy. Jedna to zapytanie, poproszę 

o wyjaśnienie, bo wielokrotnie mówiliśmy o rozbudowie PSP Nr 1, czy moglibyśmy prosić o 

przedstawienie terminarza działań związanego z ta inwestycją i kiedy planowane jest jej 

zamknięcie. Drugie pytanie dotyczy losów ogrodzenia, które było dookoła PSP Nr 1 w 

Grójcu. Ludzie pytają co się z nim stało. Dziękuję. 

(Ad Vocem) 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz : Dzień dobry. Ogrodzenie składowane jest na 

terenie ZWiK, tak żeby była możliwość wykorzystania go, czy to do miejsc pamiątkowych 

czy zabytkowych. Natomiast sytuacja na budowie PSP nr 1, tak jak rozmawialiśmy na 

komisjach gdzie  wielokrotnie sygnalizowałem, że będzie opóźnienie około 2-3 miesięcy. 

Pierwszy realny termin, oddania do użytku kuchni stołówki i sali gimnastycznej i łącznika 

przewidujemy na przełom tego roku, czyli grudzień 2023/ styczeń 2024. Pozostała część - 

dydaktyczna, to raczej drugie półrocze.  

(Ad Vocem) 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Podwykonawcy mają umowy do końca października 2023r. Jeśli 

po 1 listopada wszystko potoczy się po naszej myśli, to firma może dokończy tę inwestycję. 

Musi tez sprzyjać pogoda , aby można było wykonać utwardzenie terenu do wejścia do 

kuchni i sali gimnastycznej. Sala Gimnastyczna jest już praktycznie wykończona, brakuje 

tylko siedzisk. 

Radny Artur Szlis: Dziękuje bardzo. To skoro już doszliśmy do tego ogrodzenia szkoły, to 

niech wybrzmi nazwa miejsca gdzie jest ono składowane. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Ulica Ekologiczna w Grójcu, Zakład Wodociągów i Kanalizacji. 

Radny Artur Szlis: Chce tylko przypomnieć, że ta brama ma wymiar historyczny, była 

budowana wraz z tym budynkiem, w latach trzydziestych ubiegłego wieku. Dziękuję. 

Pan Karol Biedrzycki: Jest z nami Pan Prezes ZWiK , Pan Prezes potwierdza, wszystko jest 

na miejscu? 

Pan Paweł Spława - Neyman: Tak potwierdzam. Na terenie oczyszczalni 

wygospodarowaliśmy takie miejsce, gdzie można bezpiecznie składować tego typu rzeczy. 

Teren jest monitorowany. 

Pan Karol Biedrzycki: Panie prezesie chciałbym spytać, czy na terenie oczyszczalni, doszło 

do jakiejś awarii? Ponieważ w ostatnim czasie, nawet i w dniu dzisiejszym, czuć 

nieprzyjemny zapach. 

Prezes Paweł Spława – Neyman: Byłem dziś na oczyszczalni. Nic mi pracownicy nie 

przekazywali. Ja zawsze podkreślałem, że oczyszczalnia nie jest bezzapachowa. Robimy 

wszystko, żeby ten zapach była jak najmniej uciążliwy. Bardzo bym prosił o niezwłocznym 

zawiadamianiu nas o sytuacjach kiedy pojawia się jakiś nieprzyjemny zapach, będziemy 

natychmiast reagować. Najbardziej przykre zapachy są wówczas gdy przywożone są ścieki. 



Planujemy zamontować filtr węglowy na zlewni ścieków dowożonych, ale wiem, że ten filtr 

też niewiele daje. 

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki: Dziękuję, Pan Radny Henryk Feliksiak proszę. 

Pan Radny Henryk Feliksiak: Mam pytanie, czy są jakieś informacje od Zarządu 

Wojewódzkiego Dróg o chodniku na 722, czyli od Grójca do Kobylina? 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: 1 września projektant złożył dokumentację w Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich i do dzisiaj nie mamy żadnej odpowiedzi.  

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki: Panie Burmistrzu czy coś wiemy na temat odwiertu 

geotermalnego? 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Jest złożony wniosek. Na 50 gmin, które złożyły wnioski, 

czterdzieści kilka dostało pozytywną ocenę. Dostałem informację, że główny geolog kraju 

będzie jeszcze raz oceniał te pokłady geotermalne na terenie Polski i to da podpowiedź do 

udzielania dotacji. 

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki: I jeszcze jedna sprawa, oświetlenia na ulicy 

Wiatracznej.  Czy specjalnie są wyłączone co drugie lampy? 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: Specjalnie. Najpierw wyłączyliśmy lampy na ulicy 

Sienkiewicza, na prośbę mieszkańców. W miejscach gdzie nikt nie mieszka też wyłączmy 

oświetlenie. Pod warunkiem, że nie są to miejsca niebezpieczne. Mamy złożony wniosek do 

programy „Rozświetlamy Polskę”, gzie można się ubiegać o 4 mln złotych, ale do dzisiaj nie 

mamy informacji o rozstrzygnięciu tego konkursu. 

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki: Mam prośbę, aby sprawdzić ulicę Sienkiewicza. 

miejsce przy wjeździe w Wiatraczną. Nie świeci się tam co druga lampa. 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: W wydziale inwestycji Pan Krzysztof Wiśniewski zbiera te 

informacje, gdzie się nie świeci, proszę tam bezpośrednio zgłaszać. 

Radny Artur Moskal: Panie Burmistrzu chciałbym się dowiedzieć czy parking przy PSP nr 1 

będzie ogólnodostępny czy będzie to tylko parking dla nauczycieli? 

Burmistrz Dariusz Gwiazda: O tym zdecyduje Pani Dyrektor szkoły. Na spotkaniu z 

nauczycielami był postulat , żeby rodzice nie mieli prawa wjazdu na teren szkoły. Ale o tym 

zdecyduje dyrektor szkoły. 

Radny Artur Moskal: Mam jeszcze pytanie odnośnie dojazdu do żłobka. Chodzi o dojazd 

służb. 

Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Wjazd będzie od ulicy Okrężnej, a wyjazd 

będzie od ulicy Bankowej. 

Radny Artur Moskal: Chciałbym jeszcze wiedzieć dlaczego zostały przesunięte inwestycje, 

np. budowa stadionu, rewitalizacja dworca kolejki wąskotorowej czy modernizacja terenów w 

Grójcu? 



Burmistrz Dariusz Gwiazda: Nic nie jest przesunięte. Myślę, że w tym  roku uda się 

rozstrzygnąć przetarg na budowę stadionu  i na dworzec kolejki, na tereny przy ulicy 

Sienkiewicza i na tereny parku miejskiego. Wydłużenie w czasie jest związane z projektami. 

7 listopada rozstrzygniemy przetarg na stadion, mamy na to 3 mln zł dofinansowania od 

Marszałka i 4 mln zł z WPF. Na dworzec kolejki wąskotorowej, park i tereny na Sienkiewicza 

też pieniądze są zabezpieczone w budżecie. 

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki:  Przedstawię  jeszcze  po krótce pismo od firmy ” 

LUM. Zarządzanie nieruchomościami”, która zgłasza o uwzględnienie w budżecie na 2024r. 

środków na realizację budowy odcinka drogi wraz oświetleniem i chodnikiem w ulicy 

Laurowej i  Hokejowej. Pismo jest w informatorze. I jeszcze informuje Państwa, że Burmistrz 

Zarządzeniem z dnia 26 października ogłosił wybory do Młodzieżowej Rady Miejskiej w 

Grójcu, kadencji 2023-2025, na dzień 27 listopada 2023r. I proszę pan Zastępca Burmistrza 

Jarosław Rupiewicz. 

 Zastępca Burmistrza Pan Jarosław Rupiewicz: Odpowiadając na wątpliwości Radnego, Pana 

Artura Moskala. W dzisiejszej uchwale budżetowej, którą również Pan przegłosował, jest taka 

pozycja po stronie wydatków do wysokości 3,5 mln zł, właśnie z przeznaczeniem na dworzec 

kolejki wąskotorowej. Po zabezpieczeniu tych środków przez Państwa, za co dziękuję, 

będziemy mogli podpisać umowę z wykonawcą. I miejmy nadzieję, że w tym roku ta 

inwestycja zostanie rozpoczęta. 

Przewodniczący RM Karol Biedrzycki: Poprosiłbym Panie Burmistrzu o przygotowanie na 

następną sesję, szczegółowej informacji o tym projekcie, żeby mieszkańcy  i radni mogli się z 

nią zapoznać. Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania bądź uwagi. Jeżeli nie. Zamykam 

posiedzenie. 

 

 

Ad.10. Pan Przewodniczący podziękował i zakończył posiedzenie 67 Sesji Rady Miejskiej w 

Grójcu 
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